
PROTOKoL Ni )OC(IX2017

z 6esji Rady Gminy Rybno odblei w dniu 5 czetw.a2W7 r.
w sali OSP w Rybnie pod ppewodnictwem

Pana Andrzeja Kornackiego - Przewodnicz4cego Rady Clriny Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Soboczytuka - Iispektor ds. Obslugi Rady i Kadr w
Urzgdzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 10:00, zakodczono o godz.'13t45

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesji bierze udziat 15 Radnych

- lista obecnodci stanowi zal4cznik do protokotu,

Spoza Rady Gminy w sesji uczeshliczyli:

1.Pan Tomasz Wegrzynowski - W6jtcminy

2.tani Jolanta Jendrycla - Selretdrz Gminy

LPani Zdri5ldwa Kani( z - Slarbnik Cminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca Prawny

s.Pani Magdalena Anczykowska - Przewodnicz4ca Rady Powiatu Dzialdowskiego

5.Soltysi

- lista ob€cnosci stanowi zal4cznik do Protokofu

T.Mieszkaicy

Porzadek sesii:

Ad.1 i 2 Otwarcie eesii i stwi€rdzenie prawomocno6ci obrad.

Obrady XXXIX sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:00 Pan Andrzei Kornacki

Przewodniczqcy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych na sali obrad a nasepnie stwierdzil, 2e

po sprawdzeniu listy obecnoki, na sali znaiduj sie 15 radnych co stanowi pelne kworum do

podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3.Ugtalenie porzadku obrad.

Przewodnicz4cy Rady przedstawil poizqdek dzienny obrad.

Kierujqc nast€pnie zapytanie o propozycje zmiany porzqdku obrad

Wnioski o zmiane porz4dku obrad sesji wnie6li: nie wniesiono.

Nast€pnie Przewodniczqcy Rady poddal pod Porz4dek obrad.



Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawo$T sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15 Radnych
glosami:

-,,2a' - 15

- ,,P,Izeci1^t' - 0

- ,,wstrzlmujecych sie" - 0

przyjela porztdek obrad )o(XIX sesji Rady Cmin, kt6ry po orwarciu sesii, i stwierdz€niu
prawomocnoSci obrad iest nastfpui4cy:

4.Przyigcie protokolu z )fiXVIII sesji Rady cminy Rybno.

s.Podiecie uchwal w nastfpuj4cych sprawach:
'l) rozpatrzenia uchwalonego wniosku zmieniajecego nr 1 Solectwa cronowo oorycz4cego

przeznaczenia Srodk6w funduszu soleckiego w 2017 roku,

2) udzielenia pomocy finansowej dla powiatu Norvomieiskiego na reatizage zadania nwesrycrneSo
na drodze powiatowq Nr 1251N,

3) zmiany uchwaty w sprawie udzietenia pomocy finansowej dla powiatu Dzialdowski€go na
opmcowanie dokumentacii technicznej dla zadania inwestycinego na drodze powiatower,
4) zmiany uchwaly w sprawie udzielenia pomo€y finansowej dla powiatu Dzialdowskiego na
realizaqe zadan inwestycinych na drogach powiatowych.

S.Wolne wnioski i zapytania.

T.Zamkniecie obrad.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokotu z XXXVIII sesji Rady
Gminy.

Uwag do protokolu nie wniesiono.

Po czym Przewodniczqcy Rady - parl Andrzg Komacki poddal pod glosowanie protok6l z XXXV I
sesji Rady Gminy:

Rada Gminy w tlosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obe.nosci 15 Radnych,grosamr:
- 74 -,,2a",
- o - .Pneciw"
- 1 -,,wstrzymuiqcych sif,,
przyiela protokolu z XXXVIII sesji Rady cminy Rybno.



S.Podiecie uchwal w nastepuiacvch sprawach:

1) rozpahzenia uchwaloneqo wniosku zmieniajqcego nr I Sol€ctwa Gronowo dotyczacego

pfieznaczenia Srodk6w funduszu soleckiego w 2017 roku,

Pzewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sie do RadneSo Pana Pioha Gurgielewicz

Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji reso owych o przedstawienie opinii w sPrawje

projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz poinformowal 'n Voiekt uchwaly zostal Przez komisje

zaopiniowany Slosamj ,,2a" - 1, ,,przeclw" - 3, ,,wstxzymuiEcych sie" - 9 Mieszkaricy Solectwa

cronowo chc4 zakupit meble, nie wiem czy jest sens przedhiaa to. Przimijmy to i niech mieszkaicy

dalej realizui4 tundusz solecki. Podczas komisji trwala dyskusja, ze decydowaa maiE mieszkaricy i
rada solecka. Powinnilmy pozwolia mieszkaicom na reatizacie, zgodnie z prawem "

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusie.

Glos zabrali:

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw M€rykowski: ,,ohzymalem Pismo od Pani Sekretarz dotyczqce

odrzucenia wniosku." NastePnie Przytoczyl ttesd art. 5 ust ustaray o funduszu soleckim regulujqcego

spos6b ubiegania sie o przyznanie 6rodk6w z funduszu soleckiego ,,Ustawa o funduszu soleckim iest

procedur4 tworzenia teto funduszu. Oznacza to, i€ nikt nie ma prawa Przekazaa swoich uPrawnien

innej osobie nii wynika to z ustawy o funduszu soleckim Tylko ustawa o samorz4dzie gminnym

pozwala w6jtowi na Wzekazaaie c4t<i komPetencii sekretarzowi w czesci dotyczecei wewnetrznei

organizacii Gminy, a nie sPraw na zewn4trz W moim przyPadku w6jt nie zakwestionowal funduszu

soleckiego, tego wniosku . Czyli zgadza sie 2 tynir' Zakwestionowal to osoba, kt6ra nie ma ustawowych

upmwniei do tego. Ustawa o tunduszu soleckim nie Prewiduje takich moiliwoSci Dzisiqsze

glosowanie na tym wnioskiem lwaiafi za bezPrzedmiotowe W6jt nie uchylil tego wniosku, nie

odrzucil. Zrobila to sekretarz. Sekretarz nie ma umocowania do tego zSodnie z ustaw4 o funduszu

soleckim. NiezaleZnie od tego jakie bedzie glosowanie poddam to pod nadz6r woiewody Nadz6r

wojewody warmituko-mazuskiego wyPowiada sie, ie to co jest zaPisane w ustawie, nie ma

moifiwosci wymyilania sobie nadinteryretagi. Wniosek jest dla mnie bezprzedmiotowy, bo dokonala

tego osoba, kt6ra nie ma ustawowych uPrawniei "

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyjasnil, kwestig zwi4zan4 z deleSowaniem uprawruen

przez w6it^ w zakresie funkqonowania samorzqdu innym osobom. Wskazal r6wniei, ii sekret z

posiada ma szerokie upowaznienie do dokonywania wszystldch czynnoki Podczas nieob€'nosci



w6jta. Podkreslil, iZ zarzut Pana soltysa co do braku posiadania pizez sekretarza uzedu kompetencji

w przedmiotowym zakresie jest bledny. ,,przez fundusz solecki przept,wai4 Srodki publiczne. Nie
mozna pozostawiat tego w dowolno6ci_ Dokumenty w zakrejie wldawania Srodk6w publicznych

powinny bya jednoznaczne, dokladne, spehiaj4ce w),nogi formalne. Wniosek zloZony przez pana

soltysa Solectwa cronowo nie spelnia podstawowych wymog6w, nie moina go zaalceptowaC. Nie
spelnia wymog6w formalnych oraz merytorycznych. Nie zostala uzasadniona w jakikolwiek spos6b

zmiana tunduszu. Przedsiewziecie powinno byd uzasadnione chocby w spos6b lakoniczny. Tam nie
ma Zadnego uzasadnienia. Moina powiedzie{, ie to lekcewaZenie organu wykonawczego i
stanowi4cego gminy, tworzenie takich dokument6w. Nie zawiera oszacowania koszt6w. Koszty te
powinny cho{by w uproszczony spos6b zostat wskazane. Blqd jesr w opisie przedsigwziecia, brak
listy obecnosci. Ustawa o funduszu soleckim nie pozostawia de.yzji w rei kwestii tytko jednei osobie.

zal4czono uchwale podtete przez iedn4 osoh. ustawa o funduszu soreckim m6wi, ue rest to uchwala
podjgta przez zebranie wiejskie. Mamy uchwale podiet4 przez jednq osobe. Jest to niedopuszczalne,

bowiem przy podejmowaniu uchwaly musi byt zapewariona moZtiwo5a wypowiedzenia sie ,,2a,, albo

,,przeciw ,, uchwale i ,,wshzymania sie" od glosu. Jedna osoba nie moie wyczerpaa tych moiliwosci.
Statut Solectwa dopuszcza zwolanie i prowadzenie zebrania, Ze je6li w pierwszym terminie nie stawia
si9 zainteresowani, to w koleinym prowadzi sie obrady bez wzgledu na ilo6C os6b. Nie oznacza to, Ze

moina podejmowaC skutecznie uchwaly w obecnosci iednei osoby. Ta iedna osoba n1oze prowadzir
obradt wypehid prorok6l ale nie moie wyczerpat podstawowych zasad przy glosowaniu. Takie
zapisy znaiduj4 sie r6wniei w Sratucie cminy. Dtatego we wnioskach pisanych przez soltys6w pewne
rzeczy sE uzupehriane, ale to jesr kwestia dobrej woli obu stron. Ale tych brak6w nie da sie uzupehia,
s{ niedopelnieniem podstawowych zasad. Nie mozna bylo rego wniosku zaakceptowad z r,5inych
wzgl9d6w, merytorycznych i formalnych,, .

Soltys wsi Cronowo-Pan Miroslaw Mezykowski: przyroczyl tresa Statutu Solectwa cronowo r r' czesc
dotyczqcq zebrania wiejskiego i podeimowania prawomocnych uchwal, dokonujqc nastepnie
interyretacji treki przepisu. ,, W moim przekonaniu uchwaly zostaly podjgte zgodnie z prawem.
Radca prawny - Pan Zbigniew Drzysrek wskazal, it pan Sotq/s powoluj4c si€ na Statur m6wi o
waZnosci zebrania, nie zaa o winosci podqmowanych uchwal. Natomiast s4 to dwie r6Zne kwestie.

Wiasnil tryb podejmowania uchwal.

Soltys wsi Crcnowo-Pan Miroslaw MeZykowski:,, panie mecenasie, jezeli statut m6wi o zebraniu, to
prosze wskazaa w Statucie przepisy dotycz4ce podejmowania uchwal. .lezeti nie ma takiego zapisu ro
interpretuje sie, Ze zat6wno zebranie iak i uchwaly s4 waine. Co do listy obecnosci prosze mr wskazaa
przepisy wykonawcze nakladaj4ce obowiqzek podpjsania sie mieszkafica bedqcego na zebraniu. Nie
ma takich przepis6w zabraniaj4cych udzialu w gtosowaniu mieszkaficowi, kt6ry nie podpisze listy



obecnosci- Lista obecno6ci ma sluiya do tego aby mo2na bylo wykazaa, 2e byla na zebraniu. Ale iezeli

nie podpisze si9, soltys nie ma prawa go zmusi6."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek ,,Zaden akt prawny nie reguluie wszystkich kw€stii. W

statucie nie sE opisane wszystkie sPrawy, chotby tie dotycz4ce Slosowania Bowiem to wynika z

podstawowych zasad Slosowania. Pan soltys czyta wybi6rczo zar6wno statut jak i pisma od w6ita

KweFtie uchwal reguluje Kwestie uchwal reguluje 5 16 statutu (Przytoczyl tleit paragatu). Statut

wymaga aby byla mozliwosd raypowiedzenia sie. Jedna osoba nie moze wyczerPae wymogu

statutowego w zakresie Podejmowania uchwal Uwagi Pana Soltysa ie na tym zebraniu byli inni

mieszkaficy solectwa, ale nie chcieli podpisad listy, tak si9 more zdarzyt Ale od tego iest Protok6l

zebrania. Pan soltys spisal taki Protok6l i tam si9 zaznacza takie kwestie, 2e ktos odm6wil Podpisu W

tlan protokole nie odnotowano takich rzeczy".

Radny - Pan PioE Gurgielewicz: ,,zadalem na komisii Panu Soltysowi, ilu mieszkarlc6w bylo na

zebmniu. Pan Soltys udzielil odpowiedzi, Ze byly cztery osoby. Sam uczestnicze w zebraniach i malo

przychodzi mieszkafic6w na zebmnia lesii w Gronowie Pan Soltys sam byl na zebraniu to

zgodzilbym sie z tym, 2€ iedna osoba nie Powinna Prowadzia i glosowaa Jef[ byly cztery to nie wiem

czy nie moZna nie przyiqd takiego zebrania nikt nikogo nie zmusi aby osoby przyszly na zebranie"

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw Mezykowskir ,,Panie mecenasie sh'sznie parl zauwatyl' 2e

uchwaly zapadajq zwykla wigkszoki4 8los6w. wystarczy aby iedna osoba mogla skutecznie

podeimowa6 uchwaly. Nilt nie zabronil, tak iak kiedys Pan radny Mede$ki stwierdzil' te zabraniam

pnychod.zit mieszkaficom na zebrania wiejskie Nilt nikomu nie zabrania Na tym Polega

demokracja, i€ mamy mozliwosa i mozemy z tego kolzystaf Panle mecenasie jeden mies*aniec mial

prawo glosowai, bo byl za i wniosek Przeszedl. Nie moZna interPretowat, i,e mai4 by' hzy osoby'

Gdyby w tym statucie wProwadzono wlasciwe rozwqzania to bym tego nie negowal Co do listy

ob€cnoki nie mam mozliwosci zmuszenia, to iest Prawo ka2dego mieszkafica Mam natomiast

w4tpliwoSci czy w protokole mogg Podaa nazr r'iska mieszkafic6w, kt6rzy odm6wili zlotenia PodPisu

na liJcie obecnosci. Mam wAtpliwoki czy moge wpi5a6 osoby bior4ce w Slosowaniu skoio

zaz^aczyly , iE teSo nie chc4."

Soltys wsi Rybno-Pan Henryk Wi6niewski:,drugi termin zebrania wiqskieSo organizuje zbyt dtuSo'

Wiem, 2e jezeli mam Podj4e chwale to stosuig ten drugi przepis 15 minut Jeieli zwoluje zebranie i

wiem, Ze nie bedzie podeimowana uchwala to nie stoeui€ tego przepisu. Co do listy, te wszyscy

mieszkaicy nie wPisui4 sie, to jest Prawda Sam widze u siebie nie kazdy sie wpisuje Mieszkalica nie

moina zmusid zeby si€ wPisal."



Radny - Pan Piob lGmiriski: ,,rozma.wialismy na ten tehat na komisji. Nie chodzi tu o przepisy

prawa. To jest tak czysta nagonka polityczna. Nikogo itu€go tylko tego soltysa, kt6ry ma inne
odnlienne zdani na pewne zdanie, caly czas neglje sie go,,' pamietam, kiedy pani sottys przySotowala
uchwale o poh4ceniach dla so1rys6w. Wtedy to skwitowala, Ze kaidy,,ore iak mo2e,,. To nie iest nic
inneSo iak polityka. Daicie remu soltysowi te meble takie jakie chce i nie tw6rzmy datej wywod6w. To

iest fundusz sotecki, dajmy im to i zakoi€zmy iui t9 dyskusje.,,

Sekretarz cminy - Pani lolanta lendrycka:,, wiem, re najlepiei powiedzid, Ze ro nagonka, potityka niz
przestxzegaa prawa." Nasepnie odwolujqc Siudo Statutu cminy wyiaJniia tryb zwolywania zebrania
wiejskiego, jego warnoSci oraz spos6b przeprowadzania glosowania. ,,Nie byloby dyskusji, gdyby
byta lista ob€cno6ci. Imie i nazwisko podane w protokole nie stanowi informacji naruszal4cel ustawe o
ochronie danych osobo$ych. Lista obecnojci weryfikuje prawidlowosa obecnojci mieszkafc6w na
zebraniu. Fundusz solecki to pieniedze publicznc a finans€ publiczne podlegaj4 kontroti. parisrwo

decyduiecie na co wydad pieni4dze, ale w jaki spos6b konsultui€cie to z urzedem. Mysle, ie proredury
funduszu soleckiego nie sq skomplikowane. Wymagai4 podstawowych dokumentowr wniosku,
protokolu i listy obecnosci. Dobrym przykladem jesL Ze pan soltys powinien sig pierwszy podpisaa.

Jezeli tego nie robi, to o czya* to Swiadczy. W protokole moZna bylo wpisaa kto odm6wil , a teraz
moZemy domyllaa sie kto byl a kto nie. Wniosek, kt6ry zostal zlozony ma wymogi formalne. Nie
mo;na z tego obliczya . Realizaqa funduszu przebiega dost sprawnie. To nie moia wina, Ze pan soltys
z Gronowa ma zawsz€ problem. To niejest2adna nagonka, tylko pan ma zawsze problem. ptopozycja

,aka padla na komisji, zwotad ponownie zebranie wiejskie. pn ledziemy z pani4 skarbnik,
porozmawiamy/ wyciegniemy wnioski. Fundusz solecki slu:y mieszkaricom. pani radna pynra c?ry s4

skargi, sa. R6Une odczucia mieszkaic6w . Trzeba z mieszka(cami rozmawiaa, a tutat nie ma
rozmowy, tylko czepianie sie. Wracaj4c lista obecnosci posluiy do stwierdzenia, kto mial prawo do
wziecia udzialu w zebraniu. W ubiegtym roku taka tista byta sporzqdzona, nie wiem dlaczego w tym
roku iei nie ma".

Wicepzewodniczqcy Rady -pan Dariusz Tara zwr6cil uwage na to jakie dokumenty przedklada
soltys w6jtowi po zebraniu wiejskim. ,,panie sottysie nie mam podstaw aby pemu wierzy( , )!E w
zebraniu wziety cztery osoby.,, podkreslil r6wniei, Ze jego wqtpliwofci budzi uszczegoiowienie
wniosku w punkcie drugim, zmiana przedsiewzigcia z zakupu stolu bilardowego na montaz oken i

Radca prawny -Pan Zbigniew Drzystek:,, mowa tu iest, ie mamy nagonke na pana Soltysa, ie jest

niesprawiedliwie haldowany w kategoriach poza prawnych. Mozna byloby tak m6wia, gdyby ten
wniosek byl prawidlorar'y i mimo to stawiano by sottysowi jakies zajrzfiy. Chcialby od parisrer'a



uslyszet, czy ten wniosek jest prawidloray, spelniaj4cy wszelkie wymoSi, 2e kwestionowanie jego iest

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Me2ykowski: ,,kiedy skladalem wnios€k na rece Pana Gerlacha,

poprosilem o weryfikaqe matematyczn4 i nie wnosil zastrzeiei jako by byly jakiei bledy

matematyczne przy liczeniu budZetu, 2e przekroczyh6my ten budZet. SPrawdzal r6wniez heSC

merltoryczn4. ,edyna uwa8a, jaka wni6sl to lista obecnosci. Rozumie, Ze Pracownik , kt6ry zostal

wybrany przez Paniq sekretarz, kt6ry ma odpowiednie kwalifikacje, wyr6inia si€ wiedzq. JeZeli nie

wnosi z?dnych zashzeZef! poza list4 obecno6ci, a takiego wymogu w statucie nie ma. To musi Pani

ustalia z Panem Gerlachem, czy Pani si€ myli, czy Pan Gerlach. Jezeli byl bl4d Przy Przenoszeniu, to

powinno sie wezwaa soltysa do PoPrawienia. To zwykly bl4d iaki nastqpil Przy PrzePisywaniu' nje

wykracz poza te dw^ zadania, kt6re zostaly okre6lone Przez zebranie wieiskie "

Radny - Pan Tomasz Bielecki: ,, m6i vr'nios€k formalny o zakoiczenie tego tematu. Rozmarvialismy na

komisji, teraz na sesji. Mamy dokumenty."

Wiceprzewodnicz4cy Rady -Pan Da usz Tara: ,,Pan Panie soltysie nie rozumie chyba slowa

zebranie."

Przewodniczqcy Rady-Pan Andrzg Komacki: ,,nie wazny jest konflikt miedzy w6item a soltysem Dla

mnie wazny jest fundusz soleckr, kt6rego nie m aj4 jeszcze zrealizowanego Moie byd sltuaqa, ze rue

otrzymaj4 tego tunduszu. Jakie beda konsekwenqe ieieli uchwal4 nie zostanie podieta Czy jest czas

na to i€by zwolac zebtanie."

W6it Gminy -Pan Tomasz wegrz)'nowskir ,, najk6tsza droga to Ponowne zebranie i ieby mieszkaicy

zadecydowali na co chc4 przeznaczy( Pieniedze. Jeieli P6jdziemy w drog€, tak iak Pan sottys

powiedziat, ie tak czy inac zE zloty skaqe to automatycznie blokuiemy pien4dze."

Wiceprzewodnicz4cy Rady -Pan Dadusz Tara: ,,z8odnie z ustawq o funduszu soleckim zmiany

mozna wnosid do kofica patdziefitk^"

Po czym Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Kornacki poddal Pod glosowanie wniosek formalny

radnego Pana Tomasza Bieleckiego o zakonczenie dyskusii w zakresie Przedmiotowej uchwaly

Rada Gminy Rybno na ustawowy sklad 15 Radnych Przy obecno6ci 15 Radnych glosami:

-,,2^"-74

- .prze.iw" 4
-,,wstrzymuiacy€h si?" - 0

Przyjala wnios€k Radnego Pana Tomasza Bieleckiego w sPawie zakoiczenia dyskusii nad proiektem

ninieiszej uchwaly.



Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusre. po odczytaniu proiektu uchwaty przez

Wicepzewodniczacego Rady poddal projekt uchwaly pod gtosowanie.

Rada Gminy Rybno na ustawovi? sktad 15 Radnych przy obecnos{i 15 Radny€h glosami:
- ,,2a"- 5

' -Pr?e.iw" I
-.,wstrzymuiqcych sie" - 5

nie podjela uchwaly w sprawie rozpahzenia uchwalonego wniosku zmieniajecego Nr I Solectwa

Gronowo dotycz4cego przeznaczenia Srodk6w funduszu soleckiego w 2017 roku.

Przewodnicz4.y Rady poprosil przewodnicz4cego wsp6lnego posi€dzenia komisji stalych _ pana

Piota Gurgielewicz o przedstawienie opinii o projekcie uchwaly w sprawie udzielenia pomocy
finaisowej dla Powiatu Nowomiqskiego na realizacje zadania inwestycyjnego na drodze powiatowei
Nr 1254N.

Radny - Pan Piotr curgielewicz poinfohowala iZ niniejszy proiekt uchwaly zostal zaopiniowany
glosami: ,,2a" - L ,,przeciw', - 4; ,,wstrzymuj4cych sie,, _3iedna osoba nie brala udzialu w etosowaniu_
Po czym Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusie nad proiektem uchwah.
Glos zabrali

Radny-Pan Sylwester Kasprowicz:,, za chwile mamy podj4t uchwal€ w sprawie przekazania clohqi
dla Powiatu Nowomiejskiego na wykonie drogi z Truszczyn do Zw[Inarza. Chyba prerwszy raz w
histodi samorzEdu w powiecie dzialdowskim, dw6ch mdnych z gminy Rybno przeprowaclzilo sonde
na facebooku, w kt6rej zapytalj mieszkafic6w _cytar ,,szanowni mieszkafcy FZ niedhrSo bgdzierny
musieli podj4a decy4e czy przekazac 100 95. remont drogi, granica naszego powiatu do Zwiniarza
Bardzo proszg o opinie na ten temat jako radny gminy Rybno, okregu Debiei, Trurzczyny. Bardzo
zalezy mi na tej opinii. ZaSlosuie rak jak bedziecie chcieti.,,To akurat pisal pan piotl Kamiriski. Dziwie
sie Panu Piotrowi Kamifrskiemu, Z€ nie wstawil na swojq strone facebookow4 zapytarua wtedy, gdy
zaProponowal podwyzsze dla radnych, kt6ra kosztuje nas prze z czbry tata 100ty6. Dziwi€ si9, Ze
tylko 7 os6b odpowiedzialo. t€pszy byl pan Bogdan Wantowski, kr6ry poprosit, ze iezeli ktos jest

przeciwny wstawil laika. - 42 lajki na Z5 ty6, mieszkafic6w. Wchodzg na lajki a tam
cztemastolatkowie. W ubieglym roku sprzedalGmy stare szkolg w Truszczynach. Otrzyma[Smy 65
tys. Bylem ostatdo na spotkaniu w Truszczlnach. Mieszkaricy chcieliby aby te 65 tyS., kt6re im sie
naleLry przekazat na te droge. Jako cmina dokladamy tylko 35 tyS. pan piorr Kamituki nie pokafil
zotgamzowat zebrania wieiskiego w Debieniu i Truszcz),nach. Zapytaa mieszkaicow o opinre.
Dowiaduje sie, ie od mieszkaic6w Truszczyrr wptynglo 75 podpjs6w, kt6tzy s4 za t4 drog4. Bede
glosowal za t4 drogE, poni€waz Gmina crodziczno pomogla nam w sprawie karetli, pisz4c list
mtenciny- Pomogla nam przy podpisaniu umowy na droge nl 538. cdyby nie ich wklad pienierny tej



drogi by nie robiono. Zaglosuje te2 dlabego poniewaz rodzice moich koleg6vr jezdi.q ta drog4 do

Pracy .

Radny - Pan Piotr Kaminskii,,jeteli chodzi o t9 drog€, czytamy w uzasadnieniu, Ze jeze[ ta drcga

powstanie, to wplynie to na popraw€ hJrastruktury powiatu dzialdowskiego. Nikt nie jest Przeciwny

tej drodze, ale dawno ju2 m6wili6my. Jak cos ma byc robione, to niech to jest robione dobrze. Sami

wiecie jak ta droga wyglEda. PIzy tej drodze rosnie mn6stwo drzew. Poloienie tam chodnika stworzy

wielki zagroZenie. Lu&ie zacznq szybciej tamtedy ieZdzL. Drzew^ E nzeba usun4d. lezeli slysze, 
"e

nie ma pieniedzy w kazdei wsi. W Hartowcu m6wi sie mieszkaricom Zeby Swietlice wybudowali w

czynie spotecznym bo nie ma pienigdzy. Nie ma pieniedzy na kanalizacje. W Rumianie trzeba czekaa

na cenhalne ogzewanie w 6wietlicy. W Rybnie slyszg, ire mieszkancy majq problem z wodq. Mialo

byC cenbum kultutalne w Rybnie, nie ma W Tuczkach, miejmy nadziqe, ie boisko wielofunkyjne w

koicu bedzie. Woda p orytet Pana w6ita przed wyborami, Gr4d, Kopaniarze, Wery, niestet'/ dal€j

nie ma. Swietlica w Zabinach ma byt r€montowana, dalei cisza Reaktywacia osrodka zdrowia w

Koszelewach, sala gimnastyczna w Koszelewach dalei cisza. Na to teZ nie ma W Nowei Wsi zielona

szkola miala byd robiona. Okazuje sie, Ze Pan w6jt chce ja sprzedad W SzczuPlinach baseny miaty bya

zasypane. We wrzeiniu likwidujemy szkole w Jeglii , co z 14 szkol4? Na nic nie ma. To iak mam

podniesa rgke? To jest m6j okreg wyborczy, ale ia iestem radnym calej gminv, a nie tvlko Debienia i

Truszcz)'n, gdzie Pan w6jt m6wil, Ze ten wasz radny jest Prze.iwny. Przeciwny czemu Panie w6jcie?

Przeciwko niegospodarnosci. Brak na podstawowe Potrzeby mieszkaric6w swoiei 8miny, to jak motna

dawa6 pieni4dze komu innemu? Kaidy ma swoie zdanie na ten temat, ja mam akurat takie "

W6it Cminy -Pan Tomasz Wegrzynowski:,,mamy stabiln4 sytuacje finansow4. Chce Przvpomni€', ze

wiosnq 2015 roku jako gmina nie mogliJmy nawet otrzymaa kredytu w wysokoSci 300tyS w tej

chwili mamy naprawdg bardzo stabilnq sytuaqe finansowa Mozemy finansowaa szereg rzeczy

Kredy mozemy wzi4d wielomilionowy. Inwestycje s4 realizowany w sPos6b planowy i

zorganizowa y przy pozyskiwaniu Pieniedzy zewnetrznych Bar&o latwo jest zrobi( coi z wlasnych

pieniedzy i tym samym one si9 szybko wyczerPi4 Racjonalnie SosPodarujemy, opieranly swoje

inw$tycje na srodkach zewnetrznych Obawy Pana mdnego s4 nieuzasadnione Sprawa wody,

wsp6fnie podjeLfmy de.yzje, ?e robimy sP6lke Prosze zobaczya, 22 z^klad dobrze tunkqonuje,

poszerza swojq dzialalno66. Jakies w4tpliwosci, ie komus bedzie brakowaa lamP, Ze gdzles bedzie

dziura, zawsze takie s]'tuacie zdarzajA sig .Powoli te rzeczy eliminuiemy "

Radna - Pani Agnieszka Wysocka: ,, na temat stabilnoici gminy to bym polemizovrala Jtta trzy razy

stFzalam od pracownika gminy, ze jezeli bedziemy tak robili wod€ Gredy-KoPaniarze-Wery, to na

pewno b€dziemy robili zebranie, aby dolotyd sie do St6wnei linii, bo Smina nie ma pieniedzy Nie

podniose reki rieby daa na Nowe Miasto, gdzie sama nie mam dogi, nie mam wody, nikt sie tym nie



zaimuje. Pani skarbnik ciszy sie, ze nie hdziemy musieli za proiekt zaplacif, gdzie my czekamy.

Chyba nie chodzi o to Zebysmy nie placili za wode, tylko Zeby ludzie mieti wode.,,

Radny - Pan BoSdan Wantowskii,, panie W6jcie, w tei chwfi wi€kzo6t mieszkaric6w Rybna jest

prz€ciwna tej dotacii. Od trzech miesiecy mamy probtem z wodq. Kiedy pan pr€zes zaproponowal

dokapitalizowanie zakladu komunatnego powiedzial pan, Ze nie ma pieniedzy. W tej chwiti robimy
droge bez wycinki drzew, bez poszerzania pasa iezdrri. Trybuny na stadionie sie rczsypuje. Mial by(
kort z prawdziwego zdarzenia, jest tylko asfatt. Tak samo bedzie z h droge. Bedzie wqska, ale kdzie
sztuka dla sztuki zrobiona."

W6it Gminy -Pan Tomasz W€grzlarowski: ,, jeieli chodzi o cledy, rozpisatiJmy przetarg na drcge.

Zostal wyloniony wykonawca i droga w Cr4dach do granicy gminy bedzie wykonana do koica tipca

ptzyszlego roku. Kolejnym faktem jest, ze mamy dokumentacie na wodoci4gowanie cr4d i Wer. Na
ukoiczeniu jest dokumentacja wodociqgowania Kopaniarzy. Jei€li chodzi o kort tenFowy zostal
wykonany w porozumieniu z rada soleck4 i soltysem. W takiq formie zostal oddany do uZytku. JeZeli
chodzi o tryburly, rzeczywiscie masa ta odpada, ale iest rekojmia i wykonawca bedzie to naprawial.
Gmina Rybna jest takim cenhum , gdzie nie biegn4 drogi krajowe, do tego cenhum Zeby na si9 Iepiq

'rylo 
, ieby powst^waly zaklady, 2eby fimy dobrze fur*cionowaty, muszq by6 aobione drogi_ St4d

drota ff 538, st4d robienie wszystkich dr6g wylotowych. Bede prosil paristwa o pomoc nie tytko dla
Powiatu Nowomiejskiego, ale r6wniei dla powiatu Osh6dzkiego na *ykonanie dokumentacji
technicznej na most w Dqbr6wnie. crozi nam to tym, ze ten most bedzie zamkniety. Tak samo mamy
stosowne porozumienia z powiatem iezeli chodzi o drogg Gronowo w kierunku na Ostaszewo. JeZeli
dobrze p6jdzie to odcinek z cralewa do Filic, to tei kdg prosil o pomoc, Zebyjmy sie do tej drogi
doloryli. Jeieli Panstwu leiy na sercu dobrc rozwoju gminy, rozwoju przedsiebiorczoscr to musimy
wyj54 szerai poza. gmine. Musimy zadbad o drogi. Radny ma myjted o tym, co za 10 ,20 lat. Nie tytko,
Ze lampa gdzies nie Swieci albo, Ze gdzies test dziura. Od t€go s4 urz€dnicy. To my jesredmy od tej
perspektyraT. Zrozumcie wreszcie swojq rolg,,.

Radny -Pan Waldemar Reszka: ,,wstrzymam sie od glosu. Motywuj€ to tym, ii m6wi sre o wszystkim,
o tei miejscowoSci Tuczki, te mialo bya a nie ma. Chodzi o boisko. Dziekuie panu W6itowi za udzial w
Dniu Dziecka, Panu Jarkowi za pomoc w organizagi tego Swieta. jako miejscowosd do tE pory nie
mamy gdzie si€ podtqczyC pod pr4d. Co u nas brakuje? Jak powiedzialem pr4d, to podstawa.
Swietlica, nie moie byC talr 2e ktos decyduje bez mieszkaic6w. W tym roku przeznaczylijmy 2ty3. na
proiekt swiedicy. Proponowalbym, aby rozmawia( o tym funduszu soleckim. Wiem, ie drogi s4

potrzebne i dlatego wstrzymuje sie od glosu. Jak nie robimy boiska, to wykre6lmy to.,,

W6it Gminy -Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,podpisalem umowe z panem Marszalkiem, byi moze

ieszcz€ w tym roku rondo w Tuczkach zostanie zrobione. podpisalem umowe z D\,,r.ettorem ANR na
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400ty6. na zrobienie dr6g wewnetrznych. Ogloszony zostal przetarg na droge od ,,Rybacz6wki".

Boiska nie wykresle z plan6w. Nie chce go robit z wlasnych pieni€dzy. Na dzisiaj nie ma projektu.

Koszt boiska to 250 ty6. Jak byscie zareagowali gdybtrn dzisiaj porosil abysmy za te 250 q6, bo

mamy talie pieni4dze, zrobili boisko , gdzie jeszcze nie mamy wody na Kopaniarzach i Werach. To

p€wnie sluszne byly by glosy zpby zrobiC ze swoich pieniedzy najpierw wode a p62niei zr6bmy

boisko. Nie chcialbym robi( tego za kaL.dy'Jr. ftzem z wlasnych pieniedzy, kiedy mozemy Po€zekaC i

otrzymad dofinansowanie. Remiza wiem, ie macie 2tys.Dolozymy ze swoich i zrobimy proiekt te2eli

chodzi o prqd mial Pan mqe powinienem to wcze'n.Et zrobrt."

Soltys wsi Gronowo-Pan Miroslaw Me2ykowski: ,,odpowiem radnemu Panu KasProwiczowi, ni€

waine w ialiq formie ale najwatl],lejsze, 2E zadaje sie mieszkafcom P''tania M6wil Pan o 75 osobach

w Truszczynach, kt6re podpisaty si9 Pod t4 drogE. To Przypomng, 2e w Gronowie mieszkancy

r6wnie2 sie podpisali pod modemizaci4 dtogi z Cronowa do Ostaszewa i iakog Pan o tym nie

wspomnial. Zamkneli6cie szkole podstawow4 w Jeglii. DlaczeSo? Dlatego, z€ nie bylo Pieniedzy

Okazuje sie, ze mamy pieni4dze. Mamy pieniqdze dla Nowego Miasta 100 tyj., dla Powiatu

Osh6dzkiego. Panie w6jcie w Gronowie Przecieka dach iuz kilka miesiecy, brak Pieniedzy M6wilem

o lamach, Pan m6wi, Ze to moia wina bo nie skladalem wniosku Ztozylem wniosek Po raz koletny.

Pani Pi6rkowska odpowiada mi, ze,, juL Panu odpowiedziatam, z funduszu soleckiego" Ale my nie

mamy pieniedzy. Chcemy robia u kogo6, zr6bmy najpierw u siebie. Jezeli i€steSmy tacy boSaci to

obniimy podatki. Podatki placq wszyscy. Droga z Cronowa do ganicy gminy. M6wil Pan o iakiei

dokumentacji.

Rozmawialem 2 Dyrektorem PowiatoweSo Zarzqdu Dr6g Panem Grochockim, kt6ry Powiedzial, ze

gmina nie doloiyla pienigdzy. Pan nie rozmawia z ludtmi. Nie ieaglje Pan na glosy mieszkaflc6w

Panie w6icie nikt nie kwestionuje, Ze ta droga nie iest Potrzebna, ale zr6bmy najPierw u siebie "

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski:,, droge zrobila Smina Szkola Podstawowa w Jeglii to ja

zlozylem wniosek i mozna PowiedzieC, te i4 zamkn4tem. Dta dobra dzieci Co do Zarz4du Dr68

Powiatowyct! nie bylo takiejsytuacii, Zeby6my nie dali Pienigdzy "

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,Panie w6jcie jestem Pelen Podziwu dla Pana '

dlatego, Ze potrafi Pan sPojrzed globalnie na Pewne sPrawy. PrzyPomne,2e w Strategn, kt6rE

przigti6my iiJrashuktura drogowa iest P orytetem Bgde Slosowal za Przyieciem tei uchwaly Jak

wspomnial radny Pan Sylwester KasProwicz 65 ty6 to Pieni4dze za sPrzedanq szkolg w

Truszczynach- WieS chce te Piefiqtdze ptzgka2aa. Czyli z naszych Podatk6w jest tylko 35 ty5 Nie

rozumie iednej rzeczy. M6wicie Pafistwo, 2e ta droga bedzi€ zrobiona niedbale, nie bed4 wyciete

drzewa. Bylem na epotkaniu ze Starost4 Nowomieiskirn M6wil, Ze b€dzie wnioskowal o wyci€cie

tych drzew, tylko nie wie czy dostanie zgode na wszystkie Na jakiej Podstawie mozna dzG

stwierdziC, ze te drzewa nie bedq wycigte Nilt nie widzial jeszcze projektu MoZe dojdzie do sytuagi
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ze hzeba bedzie doloiya na ten most w DEbr6wnie, te2 bede glosowal za. Czy t€Z na dolozenie do
drogi w kierunku Dzialdowa. DIa moich mieszkafic6w bgdzie to wazne i teZ b€de glosowal2a.,,

Radny-Pan Piotr curgielewicz: ,,zawsze bytem za drogami Zeby je robif. Niedawno mieli4my
dyskusje na temat drogi w Koszelewach_ tJwairam, ;a wszystkie drogi s4 wazne. Kolgne punkty
porzqdku sesii dotyczq dr6g. Nikt nie mial sprzecira,u. Tylko to jest w ramach naszej gminy. My5le, Ze

nie chodzi tu o zrobienie tei drogi tylko o wielkosa tego wkladu. Zawsze bylem za tym, aby wspierad

inne samorzedy. Chcialbym sie zwr6ci6 jeszcze do pana Kasprowicza szkoda, ze pan nie powiedzial
jal glosowala jak byl ten wniosek o podwyZki. Chciatby teZ powiedzid, Ze przy koleinych uchwalach
dotyczEcych pomocy finansowei dla powiatu Dzialdowskiego wszyscy byli 2a.,,

W6jt Gminy - Pa]l Tomasz Wegrzynowski: ,,panie radny, panu jako przedsigbiorcy powtmo zaleZea

na tym, abyimy wspierali pzedsiebioEtwa Od ronda w Katlewie do crodziczna w tym roku bedzie
modernizowana droga. Mieszkafcy Truszczyn od zawsze m6wili o tej drodze. Bylem na zebraniu.
Oczekiwania mieszkafic6w sA takie, aby ta droga byla zrobiona. Chc4 aby za pieniEdze z ich szkoly
zrobit t4 droge. wlozyli 65 tys. lezeli chodzi o drogi to nie moie bya to symboticzny udzial. Byl pan

Starosta, powiedzial iak nie damy tych 100 tyS. to nie zrobi tej drogi. Bez dr6g nie ma rozwoiu
gospodarczego."

Soltys wsi Truszczyny - pani Mada Kozlowska: ,, to trudna sprawa, czy przekazaC te 100 ty6. do
s4siedniej gminy. test duio do zrobienia. Dzieki rym pieniqdzom widzicie porrzeby nie gtko w swojej
gminie. Zaczniicie w koicu cot robi6 dla swoich wyborc6w. Wiele os6b jeldzi t4 droga nie tylko
mieszkarl€y Tr:uszIzyn. JerP'ti chodzi o drzewa, to bedzie wiadomo, czy robia droge przed czy po
usunie.iu drzew. Chcialabym sig z wr6cid do radnego pana pioha Kamiiskiego, ktory twierdzi Ze
pracuje dla wszystkich mieszkafrc6w cminy Rybno. Tylko niech sobie przypomni, ze zostat wybranv
przez mieszkaficdw Truszczyn i Debienia, a nie calei cminv.,,

Wiceprzewodnicz4cy Rady - pan Dadusz Tara: ,,kwota t00ty6. to raptem 20% lnwesryqi. Jal
powiedzial Pan Starosta caloda to 4ootyS.,,

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,, na poprzedniq sesji m6wilem, ie ra droga jest nam pohzebna.
Chcialbym zaapelowad do radnych aby poparli te inwestycie. Rozmawialem z osobami, kt6re
doje2daai4 do pracy do Lubawy. Rozmawialem takie z rolnikami. Dziekuj€ za podiecia dziala(
maiqcych na celu usuniecie drzew. MoZn a z bezpieczy( drogi. My6le, ze pan w6jt dopitn uje tego, Zp
drzewa w miare mo2liwosci bedE r,ry.i€te albo Zeby powstaty baiery ochronne.,,
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Mieszkaniec wsi Tnrszcz'4ry: ,, Pani soltys wspomniala, ze droga jest potrzebna. Problemy sq duze.

Jeteli chodzi o pieni4dze wsi Truszczyny/ nie wiem czy wszyscy mieszkafcy sq zgodni 2eby

przekazaC na budowe tej drogi."

Radny - Pan Tomasz Bielecki: ,, Panie w6jcie m6wil Pan o &odze od ronda do crodzicaa. Co bgdzie

z dtogq wyiazdo]Jr4 na DQbr6wno? Jezeli zbiore podpisy mieszkanc6w Nagxszewa i Groszek tez

bgdziemy finansowaa E &oge?" .zy staa nas na zakupienie ttucznia lub innego twozywa do

utwardzenia dr6g gminnych."

Radny - Pan Piotr k'amifski: ,,Pani Soltys sq opinie Truszczyn, kt6re s4 przeciwko dawaniu tych

pieniedzy."

Soltys wsi Truszczyny - Pani Maria Kozlowska:,, nie m6wie ilu mieszkanc6w bylo za a ilu przeciw.

Nigdy nie m iednomyalnosci."

Radny - Pan Czeslaw Mederski; ,, zawsze byla mowa, Ze to co zostalo spr?edane we wsi zeby

pieniqdze wr6cily do wsi. Dajmy Truszczynom je6li chc|. Zaglosnje za."

Przewodni€zqcy Rady -Pan Andrzq Komacki: ,,dopiero dowiedzialem sie, 2e Truszczyny chcE

przekazji( 65 tyS. Dobrze jezeli chcA swoje Srodki Przekazaa. To Powilmismy mied w uchwale, Ze taka

jest propozycja sol€ctwa. lJwaiam, Ze vtytpczane s4 organy, kt6re powinny budowac. Srodki , ktore

solectwa majq do zagospodarowania powimy pozostaa w sol€ctwach. Dla mnie droga, kt6ra bedzie

budowana przy drzewach rosnqcych przy asfalcie, spowoduje wieksze zagoLe ie Srodki w talrcj

wysokosci przekazywane na inny powia! iezeli juZ s4 przekazywane, Powinno to byC zrobione

dobrze. Drzewa powinny byC usunigte. Inwestorem jest Starosta Nowomieiski. DziJ zaglosuiemy,

przekatemy Srodki, a p6rniq kiedy bede pytania, to ochrona Srodkowska nie pozwala, bedq inne

przeszkody a drzewa b9d4 staly. Starosta Nowomiqskr Powinien nam zagwabntowae 2e dtzewa

zostan4 usuniete. Na ostatniej sesji podczas glosowania nad zmianami w budZecie wshzymalem sig

od glosu tylko dlatego, Ze prosilem, co z drzewami. Faktem jest, 2e z tei drogi korzystaje w du2ej

mierze nasi mieszkaicy. Chciale glosowaa za, ale jezeli ktos zwiesi Slowc i nie odpowie, nawet nie

zajmie 8losu, m6wi, ie to w wolnych wnioskach to jest mi Przykro. Panie w6jcie podstaw4

glosowania , tyle mamy pohzeb, Srodki maj4 bya dobrze wydane. Jezet droga ma byd zrobiona, to

drzewa maj4 bya usuniete. Kiedy na ostatniej sesii pytatem co z drzewami nie odPowiedzial Pan nic i

powshzymalem sie od glosowania nad zmranami w bud;€cie. Dowiedzialem sie, 2e macie takieSo

ztego radnego bo nie glosowala za swiatlami na ulicy ,,wisniowej". Nawet Pr6buie si9 ukladac

kazania na mszy co niekt6rym. Panie w6jcie takie sprawy prosze zalatw\a( merytorycznie i Po

ludzku. Jezeli rada matwi si€ o Srodki, ktore wydaje, jest organem decyduj4cym, to nie Pan w6it
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bedzie oceniony tylko rada. Jestem w stanie zaglosowad za tE drogq pod warunkiem, Ze zrobi pan

wszystko aby dzewa zostaly usunigte."

W6jt Cminy - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,moge palistwa z pewda ie zrobie wszystto, aby z

iednej strony drzewa zostaly usuniete. Jui zosraty podrgte dzialania w tym kierunku. Nie mozlla

usuwad drz€w w okresie legowym, natomiast proces in$.estycyjny zwiqzany z drogE Starostwo chce

rozpocz4(1a'li-m. Zrcbie wszystko w ramach prawa, aby drzewa byly usuniete,,.

Radny - Pan Piotr Kamiiski:,, nie wiem sk4d taka prcsia na szybki remont tej drogi. Rozumie, gdyby

Starostwo pozyskalo Srodki i mogloby je shacie. Ale to sq Srodki wtasne Starostwa, cminy
Grodziczno i nasze. UwaZam, ie najpierw powinnismy usunq( te drzewa a p6zniei robiC asfalt.,,

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara:,, jak sobie przypominam pan Starosta m6wil o

drzewach i tlumaczyl, Ze to nie iest prcste. By( moire, Ze wszystkie zostan4 usuniete albo nie.

Wiadomo jak dziala ochrona Srodowiska. Nie mo2na m6wia, 2e bede glosowaC tak, ie6li drzewa
zostanq *yci€te. Dzis podejmujerny decy4e o przekazaniu Stodk6w, z czpgo 65 tyJ. bo pieni4dze

mieszkafic6w,35 tys. pieniadze podatnik6w .patrzqc globalnie na rozw6j gminy drogi te s4 wazne..,

Prz€wodniczacy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,podsumowurEc nie ma Zadnej pewno6ci, ie drzewa
zostanq usuniete."

Na tym dyskusie zakonczono.

PftewodrJz,An Rady zamkn4l dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaly przez
Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod gtosowanie.

R.ada Gminy w tlosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoici 15 Radnych,
tlosami:
-7 - -za",
-4 - ,,przeeiw"
- 4 -,,wstrrymuitcych sie"
p,odiela. uchwale Nr )OO(ry3847 w sprawie udzielenia pomocy finansowej aua powiatu
NowomieFkieto na realizacje zadania inw€stycyjnego nr drodze por"i"t""""; N, rzSct t.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

PrzewodniczEry Rady- Pan Andrzej Komacki zwr6cit sie do Radnego pana piotra curgielewicza
Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie
projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr curgielewicz poinformowal, iz proiekt uchwaty w sprawie zmiany uchwaly w
sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu Dzialdowskiego na opracowanie dokumentacii
technicznej dla zadania inwesgcyrneto na drodze powiatowej oraz projekt uchwaty w sprawie
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zmiany u€hwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowq dh Powiatu DzialdowskieSo na realizacje

zadan inwestycinych na drogach powiatowych zostaly zaoPiniowane Pozytywnie.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusie. Pytai nie wniesiono.

Przewodnkz4cy Rady zamleal dyskusjg. Po odczytaniu Proiektu uchwaly Przez

WiceprzewodniczEcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w tloson'aniu ia$'nym na ustawo$? sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15 Radny.h,

tlosami:

-0 - ,,przgciw"
- 0 -,,wskzymuitcych si?"
podigla uchwale Nr )OfiIry3947 w sPrawie zmiany uchwaly w sprawie udzielenia Pomocy
iinansowei dla Powiatu Dzialdowskiego na oFacowanie dokumentacji t€chnicznej dla zadania

inwestycyinego na drodze Powiatowei.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Przewodniczqcy Rady po odczytaniu proiektu uchwaly przez Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal

go pod Slosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na wtawowy sktad Rady 15 Radnych w obecnosci 15 Radnych,

tlosami:
-aS -,,2a",
- 0 - ,,pnxiw"
-0 - ,,wstrrymuj4cych sie"
podiela uchwale Nr xxXIVaVfT w sPrawie zmiany uchwafy w sPrawie udzielenia Pomocy
iina;owei dla'Pouiatu Dzialdouskiego na realizacie zada-i inwestycyinych na drogach

powiatoY,ych.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu-

Po przeprowadzeniu Slosowania nad proiektami uchwal Przewodniczqcy Rady z tz4dzil ptzerwe w

obradach od godz.12:10 do godz.12:2s

W czasie przerwy obrady opu6cil Radny - Pan Pioh Gurgielewicz oraz Pan Waldemar Reszka- Stan

Rady 13 Radnych.

Po przerwie Rada przyst4pila do realizacji kolejnego punltu porz4dku obrad.

Ad.6.Wolne wniosli i zapi'tania.

Glos zabrali:

S€kretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: ,,w

Powiatu z obecn4 tu Pani Dyrektor, PaniE

przedstawi€ielem Rady Rodzic6w. ZostaliJmy

utvr'orzenie Szkoty Bnnzowei It stoPnia. Podczas

ubieglym tygodniu ucz$tniczylam w sesji Rady

Ani4- przedstawicielem ZNB Pani Basi4 -
zaproszenie w zwiEzkr z naszym w'nioskiem

ses,i przedstdwilvsmy art!menty zd utworzcniem

realizacie zadai inw$tvcvjnych na droqach powiatowYch.
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szkoty. Wspominalam, 2e wniosek wplynql od Rady Rodzic6w. Mamy jut zSod€ na utworzenie
Szkoty Branzowej. Ucziiowie cftcieliby wiedzieC, czy b€d4 mogli kontynuowaa dalq nauke w Szkole
Branzowej. Jako gmina musimy Vzygotowa( sie pod wzgledem sat lekcinyctL dostosowaa do
wymog6w jakie stawia przed nami nowa reforma.',

Dyrektor Zespotu Szk6l - Pani Ewa Golder:,, w ZespoleSzk6l w Rybnie funhonuie Zasadnicza
Szkola Zawodowa- Od wrzesnia bedzie to Szkta Bran;owa I stopnia. Reforma oawiaty przewiduie, ie
od wrzelnia 2020 roku bed4 powstawaly Szkoly Branzowe II Stopnia. lako Rada pedagogiczna. ZNp,
Rodzice widzimy t€ potxzebe zeby nasi uczniowie mieli mozriwosa ksztalcenia si9. po ukoiczeniu
nauki w Szkole Bmn;owei I Stopnia mogliby kontynuowai nauke w Szkote BranzowE ll Stopnia.
Ishienie Szkoty Branzowej II Stopnia pzy Szkole Bran owej I Stopnia iest zachetE dla uczni6w do
kontynuowania nauki. Nasza szkola jest blisko ucznia . uczniowie znaiduje praktykg na terenie naszej
gminy. Jest tez potzeba od naszego srodowiska lokalnego. Zebratilmy ponad 100 podpis6w
popierai4cych nasza iniciag-w€. p,zekaza.t6my je do Rady powiatu iako dovr6d, Ze naszp
spoleczeistwo widzi sens i pohzebQ utworzenia takiq szkoty. Od pafistwa ndnych i calego
spoleczenstwa oczekujemy wsparcia w tej inigatywie Zeby nasze dzieci mogb, datq sie uczya.,,

Przedstawiciel ZNP - parri Anna WeSrzynowska: ,,bylam na tym spotkaniu iako przedstawiciel ZNp.
Przychylam sie do tego o czlar pani Dyrektor m6wila. Na sesji mdwilam fijwnie, o tym, i,e mamy
doswiad.zenie w tworzeniu szk6l. Two.zyliSmy przeciez ticeum. Mysle, Ze sobie z tym poradzimy i
nie bgdzie z tym problem6w. My6te, ze nie bedzie probtem6w aby te szkole meryroryczrue
poprcwadziC. Mamy szkolg Sredniq, odnosimy sukcesy. Rada powiatu przeglosowata takie
postanowienie, ie wysle zapytanie do Ministersrwa Edutacti o ro, jal tworzyd siet szl6t branzowych
II stopnia. Uwaiam, ze nie ma potrzeby wysylaa takiego zapytania, poniewaz w usctwre o
samorz4dzie starostwo decyduje, powiat tworzy sam sie( szk6l. Szkoda, Ze na poprzednim spotkaniu
nie bylo nikogo z komisii oswiatowej, bo byscie poparti nasz4 prosb€. Wskazane byloby aby komisia
oswiatowa zaiela sie 5n . Byi moi€ dla powiatu nie jest korzystne utworzenie takiej szkoly, bo
wiadomi Ze dzisiajiest niZ demograficzny i wszyscy walczq o ucznia. Ale to nie znaczy, ze me mamy
walczya o ucznia. Prosze o wsparcie.,,

Przedstawiciel Rady Rodzic6w - pani Barbara Ruczyfiska: ,,d1a nas rodzic6w najwazruejsze iest to,
aby nasze dzieci, dojazd do szk6t iest uhudniony z uwagi na zblt malE komunikacje. DIa nas
rodzic6w iest to bardzo waine. Dlaczego mamy posylad dzieci do innych mias, skoro mog4 uczyc sry
na mieiscu."

Przewodnicz4ca Rady powiatu - pani Magdalena Anczykowska: ,,nilomu tak ja mnie nie moZe nie
zaleZ& aW ta szkola wlasciwie sie rozwiiala. Tak jat pani Ani powiedziata, i€ mamy dogwiad€zmie
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w tworzeniu szk6l, ia r6wniez takowe mam. Zasadncz^ Szkola Zawodowa Powstala w 2011 roku o

tym czy ta szkola ma powstaa czy ni€ w tej chwili na ten temat nie rozmawiamy. Tak jak Panie

powiedzialy w opinii caiei Rady jest to bardzo wczesnie. Paistwo jeszcze nie mam.ie ucz.i6w na

chwile obecn4. Nie wiecie w jakich zavr'odach ci uczniowie bedq sie ksztalcfi. W Paistwa wniosku nie

mam mordy o tym, jakiego tyPu ma to byt szkola. Powiat nie ma ieszcze sieci takich szk6l. Nie ma

jeszcze szkoly I stoPnia, a szkola Il stoPnia ma Powstaa ^a bazle diag ozy' kt6ra bedzie

przeprowadzona w3r6d uczni6w zaintelesowanych okeslonym profilem kztalcenia. Nie ma na razie

na terenie Powiatu ,2dnej z tych szk6l i w Planach tei ich nie ma. Na chwilg obecnE iest jeszcze zbyt

wczesnie ieby jakies wiqzEce postanowieni4 wiqzqce uchwaly PodeimowaC. Tak samo nie wiemy w

jakim kierunku ksztalcid nauczycieli, skoro nie wiemy w jakim kierunlu ta szkola ma kztalcie. My6le,

ze plzyjdzie czas i ta sprawa bedzie dalq analizowana. Poczekamy co ministeistwo na bazie

obowiqzujqcych dokument6w Powie Postawili6.ie nas w Przedwczesnei sytuacii."

Dyrektor Zespolu Szk6l- Pani Ewa Golder: ,, to co powiedziala Pani Przewodnicz4ca jest zgodne z

prawd4, nie ma jeszcze tej szkoly, ale my nie moirr y czek^t d'o 2020 roku lak sig okate, 2e iest jut

sied szk6l, wtedy juZ nid nie zrobimy. Dlatego zaczeliimy sygnalizowad tak4 potrzebe "

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,chcemy sygnalizowad, ie taka pohzeba jest Bardzo

sie cisze z tego co Pani Przewodniczqca Powiedziala. Liczymy na dzialania Paistwa w tym kierunku'

jako radnych powiatowych ieby ta szkota Powstala Sygnalizujemy do wczesniei, aby PansFvo

wiedzieli ie Rada Gminy tez jest Pozytywnie do teSo nastawiona."

W6jt Gminy-Pall Tomasz Wegrzynowski: ,,Poprosilem na dzjsiejszE s€sje Pana Prezesa Zakladu

cospodarki Komunalnej ieby oPowiedzial rak ten zaklad tunkcjonuje "

Prc:4s ZGK - Parl Marek Wilbrandt ,, chcialbym Panstwa usPokoid w sprawie sPadku ciinienia

wody. Zwiqzane jest z awarie jednej z pomP W tei chwili Pompa zostal jui naPiawiona' Spo&alem

sie z opini4, 2e moina by zakupia now4 pomP€ Nie chce kuPowa6 nowei pomPy dlatego, Ze ubiegam

sie o dofinansowanie na modernizaqe hydrofomi w Rybnie W zwi4zku z tym mta si9 z celem

inwestowanie w zakuP nowq PomPy skoro jest mo,liwosa jej regeneraqi Mam na&ieie' ze uda nam

sie pozyska( te Srodki. Jezeli nie uda nam sie pozyskaa to licze sie z tym, ie Po roku 2019 bedzie

moina liczyC tylko na wlasne Srodki Pohzeby w zakladzie s4 duze Priorytetem jest woda Prosze o

wyrozumialosa Przez mieszkaic6w. Ten sprzet sie wyeksploatorrr'uie." NastePnie wyiajnil kwestie

baktefiologiczneto zakai€nia r,"ody. ,,Robimy tez wszystko aby usun4a sPadki cisnienia wody "

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,, chcialbym zaPytad o kondycie tego zakladu Nawet wyszedi bym z

wnioskiem, 2e jeLeli trzEba dofinansowaa no to trzeba Dobrze, Ze pomPa iest i112 ztobio a' 2e
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niebawem nie b€dzie spadk6w ciSnienia. Dla niekt6rych mieszkafc6w jest to du2y problem. le2eli
bedzie problem z wod4, to zwr6ci sie pan do Rady to wsDomoiemv.,,

Prczes ZGK - Pan Marek Wilbrandr ,, dziekrje radzie za przychylnosd dla naszego zakladu. Tu
chodzi o nasze dobro wsp6tne. Na pewro bgde pamietal ale na razie mySl, Ze nie ma takiej pohzeby
,eby zakup).wad nowej pompy, bo chce przeprowadzia gruntown4 modemizacje tei hydrofomi. Na
razie walcze, aby uzyskaa dofinansowanie z RpO. Dziekuje za chea w),rai€nia pomocy_,,

Radny - Pan Tomasz Bielecki: ,, mam pytanie odno6nie hy&ant6w, czy sq one na biez4co pfulane?
Teraz sA plombowane, ale jezeli iest jaka6 akcja to skazacy biegaj4 i szukaiq sprawnego hydrantu. Czy
s4 na bie-iqco sprawdzane, czy iest protok6t? Jezeli tat to chcialbym aby byly co jaki3 czas sprawdzane
i konserwowane."

Prezes ZCK - Pan Marek Wilbrandt ,,sraramy sie na biei4co sprawdzaC te hydranty. Dodatkowo
wsp6lpracujemy ze stlazakanli. Trudno przewidziet uruchomienia rakiego hydrantu.

Radny - Pan Marian cranica: ,,panie prezesie prosze o przedstawienie jakie sE szans€ na pozyskanie
tych pieniedzy ze zewn4txz na wzmocnienie zakladu komunalnego. prosze o uspokoienie
mieszkafic6w, bo ta woda, to cijnienie to iuZ jest nagminne. Chcialbym sie jesz.ze odniest odno6nie
uchwaly w sprawie przekazania pien4dzy z Ttuszczyn do Zwiniarza. Wshzymalem sie od glosu
dlatego, iZ uwazam, 2e te rozmowy byly nie tak zaczed. padlo haslo, ie 100ty5 mamy przekaza(_
Teraz sie okazuje, 2e 65 ty6. to jest ze sprzedazy szkoly. Uwaiam, ze pani Soltys mogla zrobia zebranie
wigskie i rozmawiar ze wszysrkimi mieszkaicami. Wtedy taka bylaby kolej sprawy, oni by
zdecydowat. Tak jak radni sie wypowiadali, ze t€ pieniqdze pozostajq w miejscowosc, a one
wypt].wa,4 poza lnieiscowosc.,,

Prcz.es ZGK - Pan Marek Wilbrandt ,,odno6nie Vzekrcczefi to ckialby zalrwa2y(, Ze byb, one
spowodowane zlym stanem sracji uzdatniania wody w Rybnie. Kiedy pobierali_6my pr6by wody ze
stacii uzdatniania wody w Rybnie, okazywalo si?, ze ta woda spehia wymagania. Wystgpowanie
mikroorganizm6w bylo spowodowane zlym eksploatowaniem przytqczy wodociqgoraych. Mieli6my
tak4 sytuacie w Tuczkach, gdzie osoba prywatna tam gdzie pobierane sq pr6by miat zamontowany
Iiltr wody, ktory byl $ymieniany bardzo rzadko. Ostatnia wymiana tego filtra miala miejsce dwa lata
temu. Po wymianie filha, instahqa byla uiytlowana_ po tym czasie wziete zostaly kolejne pr6bki i
okazalo sie. ze tych przekroczei jui nie bylo. T o bylawna przyhczy.,,
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Radny - Pan Jan Fafinskii ,jestem zaskoczony, ze ten zaklad dziala. Kiedy bylem w Komisji

Rewizinej sprawdzaliJmy zaklad, utrzymai ten zaklad jest bardzo hudno. On nie pracuje 8 godzin

tylko 24 . Uhzymanie dobrego stanu kanalizacji to tez duzy sukces."

Radny - Pan Sylwester Kasprcwiczt ,,czy zaklad chcial kiedys zakupia pompe i zwr6cil sie o pomoc

finansow4 do w6jta. Czy w6jt w6wczas odm6wil?"

Prczef ZGK - Pan Marek Wilbrandti ,,nie zwracalem sie do Pana w6jta o talq pomoc. Tak jak

wcze6niq wspomnialem lwaitam, 2e nie ma takiej pohzeby. Stwierdzilem, ze te pompe $yfraczy

tylko napnwia."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,,pytam dlatego poniewaz na facebooku, ze Pan Soltys z Rybna

napisal, ie zaklad gospodarki chcial zakupid tak4 pompe a w6jt sie nie zgodzil. Nowe osiedl, kt6re

tworzy sie w kierunku Rumiana s4 tam cztery gospodarstwa, kt6rc nie s4 zwodociAgowane. Czy

dotacja z tunduszu sol€ckiego w kwocie 25 tys. pozwoli na zwodociegowanie osiedla."

Prczes ZGK - Pan Marek Wilbrandt ,,zwodoci4gowanie tego odcinka chcemy podpiqa do t€go

projektu na modernizaqe hydroforni. Ta wlaJnie inwestyqa bedzie ujeta w tym samym proj€kcie.

Modenizacje hydrofor^i tzeba pol4czya z tozbudow4 sieci wodo€iegowej albo sieci kanalizacyjnq.

Dodatkowo musi to bya objete aSlomeraqE. W tym pz}?adku rozbudowa mielcilaby sie w

aglomemqi."

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk wilniewski: ,, Panie Radny Kasprovr'icz, wiem co naPisalem na

facebooku i za to odpowladam. To co napisalem bylo na spotkaniu sztabu kryzysowego. Byla taka

rozmowa z radnymi o dofinaisowaniu. Pan w6jt w6wczas powiedzial, Ze nie ma potrzeby, ze Pan

prezes ma sam szukaa pieniedzy. Nie wiem dlaczego Pan ten temat dr4iy. Na co dziefi slysze o tej

wodzie. Co mam ludziom m6wiC? Co do szkoly II stopnia, Rada solecka r6wnieZ skladala taki

wniosek do Urzgdu Gminy, ale jakos miejsca dla czlonka rady zabraklo w powiecie."

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,, Panie Radny Kasprowicz, te 30 tys. wyniklo na sPotkaniu na

kt6rym Pan nie byl. Bylo nieoficjalne zapltanie Pana prezesa czy nie radni wsparliby dofinansowanie

zakladu komunalnego. Pan w6jt odpowiedziat ze nie b€&ie dofinansowania-"

Soltys wsi GronowcPan Miroslaw Meiykowskir ,, moje p,'tanie jest do Pani skarbnik, czy moglaby

Pani przedsta\ r'iC realizaqe funduszu soleckiego w Gronovr'ie w 2016 roku. Z t€go co wiem, jako soltys

w ubieglym roku gmina zalupila nam doposai€nie kuchni za 4ty5. i grzeinil konwektorowy. Nie taki

jak chcieliSmy, ale Pan w6jt ma zawsze mcjg i wie co nam wybraa. To byl koszt chyba t5 tys.

natomlast nasz budzet wyni6sl 10 444,002I. Pytanie co stalo sie z resztE tych pieniedzy? Czy moZemy
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jeszrzE je v.fl,kolzystat? Drugie pytanie do Pani Sekretarz, kiedy pani zakoficzy nab6r na wolne

stanowisko, bo jest otwarty od pazdziernika ubieglego roku. panie w6jcie, kiedy gmnu wyremonmre

nam Swiedice wiejske? Kiedy zatozycie reszte wodociag! w cronowiq kt6rego brakuje. Kiedy bed4

lampy zamontowane? Uwaiam, 2e Iudzie mai4 prawo do tych rzxzy. pytanre ieszcze do pana

mecenasa, jeieli chodzi o zgodnosC wniosku ze ShategiE Rozwoju cminy . czy to musi bya zgodne,

czy nie musi by( zgodne? Jeze[ musi byd zgodne to prz]?omne, Ze my shategii nie mietiJmy wtedy

kiedy podejmowaliJmy uchwa\' o funduszach soleckich_ Ustawa o tunduszu soleckim m6wi, ze

wnioski i uchwaly muszq bya zgodne ze strategiE rozwoiu gminy. Czyli jak nie mieliSmy shategii

rozwoju, to domyslamy si€, Ze byly niezgodne. Otrzymalem inJormaqe od pani Labickiej, ze musz€

wpisaa, Z€ wniosek jest zgodny ze sbategi4, kt6rej nie mamy. panie w6jci€, pa&z4c 
^a $zylladzie

sottysa w Truszcztnach, u nas w6jt sprzedal dzialki 2a7,5 gS. i my tych pieniedzy jako mieszkaficy

nie mozemy wykorzystat. Okazuje si€, te nie jest pohzebna uchwala tytko podpisy. Czy z h.ji, ,e
Pan sptzedaj4c za zgoda mieszkafc6w, bo taka uchwala zostala podjeta, czy jak zbiore podpjsy jak

Parli soltys, czy moZemy je rrykorzystat dla siebie? ,,

W6jt Gminy - Pan Tomasz WeSrzynowski: ,, :{eczy.w]f,cie za zgode mieszkaric6w sprzedalijmy
dzialke. ZrobilGmy tam drogg doiazdowq z budietu gminy. ponie6lismy koszty geodezyjne.

Dolozylismy do drogi Rybno-cronowo prawie 300ty6. ten,iezyk,, w kierunku cronowa zrobili6my za

8 tys. plus to, 2e zalataliJmy dziury na drodze uciqzliwe dla mieszkaic6w. Wiec re Ztys juz do

Gronowa oddali6my. Je2eli chodzi o dach mam stosowne ekspertyz€. Sami wiecie co sie dzieie, iaki
mamy stan dach6w og6lnie. Sukcesywni€ te dachy naprawiamy. Jeieli bedziemy mieli stosownq

dokumentaqe, b€dziemy ten dach naprawiaa. JeZeti chodzi o wodociegor,/anie, ieZeli ruszymy
wodociegowani€ crad, to przy okazji w cronowie zostanie to podciqgni?te.,,

Seketarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka poinlormowat o zmianie ustawy o ochronie przy:rody,

wskazujac w tym aspekcie na sprawg usuwania drzew.

Soltys wsi Truszcz)'iry - Pani Ma a Koztowska: ,,mi teZ milo poznaC pana soltysa magistra z
Ctonowa. Podpisy byly zbierane na apet dorycz4cy drogtTtuszczyny-Zwiniarz. Nie bylo tam mowy o

przekazaniu pieniedzy ze sprzed,aay szkoty. Sama nie podqmuje decyzji, podeimuie je wsp6tnie z
mieszkancami. Nie powiedzialam, ie zgodnie z woti mieszkafic6w te 65 tys. przekazuie na remont

drogi. Liczylam na y/as 24 pozywnl decy4e, te z budz€tu gminy przekaiecie te 100 ty6. ,,

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,,ulica Zaieziorna w Rybni docz€kata sie pierwszego etapu chodnita,

za co w imieniu swoimi i mieszkaic6w dziekuje. Mieszkaricy chca dalej przekazfwad be grunty i chcq

dalej tej inwestycji. Dzigki temu, Ze bedzie t€n chodnik zwiekszy sie bezpieczenstwo.,, poinformowal

r6wniez o pozyskanych Srcdkach na realizacje promoqi bezpieczefistwa.,,
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Radny - Pan Pioh Kamirlski: ,, po raz kolejny zostalem zaatakowany przez kolP€e Sylwestra, ie

doprowadzilem do tego, ze radny obzymali podwyiki. Jak dobrze pamietam kolega te2 reke podni6sl

do 96ry- Moim gl6wnlm celem bylo to ieby radni dysponowali jalimis srcdkami, ieby nie musieli

wtasnych pieniedzy nie musieli wyci4gad, iezeli ktos poprosi ich o pomoc. Wszystkie Srodki z diety

przeznaczam na cele spoleczne. .lezeli wid4, ,e to duze obciEzenie dta gminy to na Vzyszlq sesje

przygotuje uchwalg o obniierue diet mdnym o polowe i obnizenie wynagrodzenie Pana w6jta o

polow€. Tym sposobem znajdziemy pienqdze na inwestycje."

Radna - Pani Marzanna Borkowskar ,, jaki6 czas temu mieli6my uchwal€ dotycz4cq miejscoweSo

planu zagospodarowania przestzenneSo . chcialam zapytaC na jakim etaPie sA te Prace. Pani soltys z

cmlewa pyta czy jest mozliwost dodatlo\aych lamp."

Przewodnicz4ca Rady Powiatu-Pani Magdal€na Anczykowsl..a: PoinJormowala o sPotkani

przewodniczAcych rad gmin powiatu dzialdowskiego oraz Powiatu nidzickiego SPotkanie dotyczylo

zaiecia wsp6lnego stanowiska w splawie szerz4cej sie eksPansji budo\ay hodowli

wielkoprzemystowych PoinJormowal r6wniei o terminie konJerenqi naukowej na Uniwercytecie

Warmiisko-Mazurskim dnia 19 czerwca na ten temat.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki poinJormowal o spotkaniu PrzewodniczAcych Rad.

Soltys wsi GronowcPan Miroslaw Meiykowskir ,,nie ohzymalem od Pani Sekretarz odPowie&i

odnosnie woLreso stanowiska, r6wniei od Pani skarbnil i Pana mecenasa, czy nasze wnioski wtedy

skladane sq zgodne z pmwem skoro nie miehJmy Strategn Rozwoju Gminy".

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz: ,,mialam to pytanie od Pana soltysa na komisji,

ustosunkowalam sig .Kolejny hz powlarz ( sie nie bede. Je6li cos iest dla Pana nie iasne prosze

zwr6cia sie na pi6mie."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,, od 1 czelwca mamy nowego lekarza na petnym etacie

Powoli sytuaqa kadrowa sie stabilizute. leieli chodzi o kumiki, to cieszy mnie decy4a SKO. Sprawa

wr6cila do ponownego rozpahzenia. Jeieli chodzi o szkole II stoPnia , moia pro5ba do radnych

powiatoraych do Pani Przewodnicz4cej tPby wl4czyli sig w te Proc€dure i Pomogli nauczycielom,

rodzicom, przedstawicielom ZNP aby ta szkola Powstala Wazne, aby do wrzesnia pozyt''wna

uchwala zostala podieta. Chce Patutwa uswiadomia , iLe wszyscy nasi hzej radni sq w koalicji

rz4dz4cq. Mytlg, i€ majq na tyle moiliwo6ci aby przekonaa reszte radnych na bemat porytywnei

opinn o powstaniu tej szkoly. Jest to niezwykle wazne nawet w sensie politycznym, bo kto wie czy Po

wyborach iesienie bedziemy mieli a2 hzech radnych powiatowych i kto wie czy ci rad]li bed4 w
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koalicji. Chce przypomniet/ 2e nasi radni powiatowi, jeden jest przewodniczqcym rady, drugi
czlonkiem zarz4du , kolejny radny jest szefem komisii oswiatowei. Wiec takiq s y nikt sie nie oprze, i
bgdzie ta-ka uchwala iakiej oczekuiq mieszkancy.,,

Sekretarz Cminy - Pa]li lolanta Jendrycka: ,, co do naboru, od bego jest regulamin naboru. Co do
planu miejscowego planu zagospodarowania przestzennego odpowiem pani. Co do lamp zostala iuZ
wykonana modernizacja Jest natomiasr duiy problem z Energq. Stopniowo hdziemy to
uzupehia6".

Radny - Pan Sylwester Kasprowiczi,, chcialem tylko sprostowaa o spotkaniu, kt6re odbylo sie dwa
miesi4ce temu. Bylem na tym spotkaniu, tylko sie sp6znilem, poniewaz wracalem z pmcy. Odnosnie

tego co powiedzial Pan Kamituki, kr6ry znowu mnie zaatakowal. Dzi5 na sesii powiedzialem, kto byl
rniqatorem podwyZek dla radnych, jata jest kw ota podwyipk przez cztery lata. Nie m6wilem, czy to
jest dobre czy nie. Dla nnie o jest dobre i r,aglosowalem ,za" . Ta kwota pozwoli mi n a rcaljzaqe z
grupq,,W Rekach Mlodych,,wiele imprez. Chodzilo mi gt6wnie o to, dtaczego wtedy panie piotEe

tue zapytal sie mieszkafic6w o opinie.,,

Radny - Pan Jan Fafirlski wni6st o zmiane lokatiacji znaku informacyinego.

Radca prawny - Pan Zbigniew DrzysEk: ,, co do zapytania pana Soltysa z cronowa o zgodnosa
tunduszu soleckiego ze shategiq , to na ten temat udzielalem v,ryczerptrjqcei odpowiedzi na
poprzedniej seqi. Pan soltys moZe zapoznaf sie w protokole z tq injformaq4. Ale po*,t6rze, wynika to
wprost z ustawy, fundusz solecki musi by6 zgodny ze Srrabgi4 Rozwoju Cminy. Strategia iest
dostepna dla wszystkich."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz poinformowat o zaproszeniu Starostwa na tumiq pilki noznei .

Wiecej pytafi nie wniesiono.

Ad.T.Zamkniecie obrad.

O godz.13:45 PrzewodniczEcy Rady pan Andrzej Komacki - wobec wyczeryania dzienneSo pou4dku
obrad - zamkn4l obrady XXXIX sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakonczono.

Plotokolowala:

NSPqKTOR

t//ir"
nEr I')ue Soboczthshd

Do ninieiszego protokolu zallcznik stanowi nagranie zawieraj4ce obr

Prowadz4cy obrad


